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 انغٍبعت انششػٍت
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study in light of Islamic Political Jurisprudence 

 ف شًذٌٍ و.و. بٓذٌٍ طبشي َبٌ

 سئبعت دٌٕاٌ انٕلف انغًُ / يشكض ٔػً نلاعخشبساث ٔبُبء انمذساث /اسبٍم 

 bahdinnaief77@gmail.comالاًٌٍم : 

 3ٖ٘ٔٔٓ1ٖٗٙٓانًٕببٌم : 

 انًهخض

٘زا  اٌجؾش ٔزيشق ف١ٗ اٌٝ.ؽك اٌّؾبسوخ اٌغ١بع١خ ٌٍّشأح ٚالاساء اٌفم١ٙخ اٌّْبفشح فٟ اىبس اٌغ١بعخ 

ِٓ ؽمٛلٙب اٌغ١بع١خ ٚ الاعزّب١ّخ، اٌزٟ وفٍزٙب الارفبل١بد اٌذ١ٌٚخ ٚ اٌذعبر١ش اٌؾش١ّخ، ٍّٝ أٔٙب ؽك 

ً اٌؾشّٟ ٌّؾبسوخ اٌّشاح اٌْشث١خ فٟ اٌؾبْ اٌْبَ ٚاْ ِؾبسوزٙب فٟ اىبس  ْ اٌزبف١ اٌٛى١ٕخ، ِٓ خلاي ث١ب

خ اٌغ١بعخ اٌؾش١ّخ ٟٚ٘ ِؾممٗ ٌٍّقٍؾخ اٌْبِخ ٚدسء اٌّفبعذ.ٚثٕبء ع١بعبد ّبِخ رشاّٟ اٌخقٛف١

 اٌؾش١ّخ ٚاٌضمبف١خ ٌٍّغزّْبد اٌْشث١خ ٚرغُٙ فٟ رْض٠ض الاعزمشاس اٌغ١بعٟ ٚرؾم١ك اٌز١ّٕخ اٌؾبٍِخ .

 اٌؾمٛق -اٌذعزٛس -الارفبل١بد اٌذ١ٌٚخ -اٌّؾبسوخ اٌغ١بع١خ –اٌّشأح  وٍّبد اٌّفزبؽ١خ:

 

Abstract: 

The research deals with the right of women‘s political participation in the Arab 

countries, as one of their political and social rights, which are guaranteed by 

international conventions and national constitutions, and the right to political 

participation for women shows its effectiveness through elections, the right to 

form groups, and the right to demonstrate and express opinions, and this shows 

that From the reality of the active participation of women in the Arab countries, 
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